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Задания второго этапа республиканской олимпиады по учебному предмету  «Математика»
2019/2020 учебный год

11 класс
(время выполнения заданий -5 часов)

1. В первый день Андрей собрал на 25% грибов меньше, чем Борис, а во второй день – на 20% больше, чем Борис. За два дня Андрей собрал грибов на 10% больше, чем Борис. Какое наименьшее количество грибов они могли собрать вместе?
2. Найти все функции  определенные на (  и принимающие значения из ( которые для любых действительных х и у удовлетворяют равенству:

3. Докажите, что для любых положительных чисел a, b,c выполняется неравенство
.
4. Пусть М и N – точки касания вписанной окружности со сторонами АВ и ВС треугольника АВС и К – точка пересечения биссектрисы угла А с прямой MN. Доказать, что 
5. В клетки таблицы 15х15  вписаны целые числа. Известно, что сумма чисел в любом квадрате 2х2 нечетна.   Какое наименьшее и какое наибольшее количество  нечетных чисел может содержаться во всей таблице?
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Communicative skills assessment (

1. Describe the qualities you like about your friends. What qualities do you think they
appreciate in you?

1. Why do people need friends?

2. What are the drawbacks of your best friend?

3. What do you appreciate your best friend for?

4. Why is friendship important for people?

2. Make a speech on ecological problems. What should people do to protect nature?
What should the authorities do? Mention the ecological problems of your region.

1. What ecological problems are urgent now?

2. What is the influence of pollution on people's health?

3. What ecological problems exist in your home place?

4. How can we reduce land pollution in your opinion?

3. Teenage years are cool! What are the advantages and disadvantages of
being a teenager?
1. What will you remember about being a teenager?
2. How can you explain the problem of misunderstanding between «father and son»?
3. Why does the preceding generation always say that the next is not as they were?
4. Why is the conflict between parents and children especially critical during the
teenage years?

4. Speak about your favourite kind of sport giving reasons of your preference.
1. Why do people practice sport?
2. Which kind of sport do you like more: group or individual? Explain your choice.
3. What sport would you never do?




